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Het is eigenlijk een beetje toeval dat het Blondes zijn                  
geworden legt Giel uit. De voorkeur ging uit naar een ras     
zonder veelvuldige keizersnedes en toen werd het kiezen      
tussen Limousin en Blonde d’Aquitaine. Roel van den Berg in 
IJsselmuiden was een bekende importeur van Blondes vanuit 
Frankrijk en via hem zijn de eerste dieren gekomen. ”Terug-
kijkend was het een goede keuze om voor het Blonde 
d’Aquitaineras te kiezen,” vertelt Giel.

Veestapel
De interesse voor een uitgeplozen fokkerij en werken met      
bepaalde bloedlijnen en type dieren is niet aan Giel besteed. 
Karakter is wel een belangrijk selectiecriteria waar veel aan-
dacht aan wordt besteed. Het volledig gesloten bedrijf zet de 
meeste vrouwelijke dieren af in de winkel aan huis. ”De         
gehele bedrijfsvoering is hierop gericht,” verklaart Giel. De 

enige dieren die wel aangekocht worden zijn de fokstieren. 
”Dit moeten wel goede stieren zijn voor de fokkerij.” Meestal 
zijn er twee die ingezet worden en soms drie. Er wordt alleen 
gewerkt met natuurlijke dekking en dit geeft voor Dieker een 
stukje gemak en zekerheid dat de koeien op tijd drachtig zijn. 
Ook de pinken gaan bij de eigen stier. Hiervoor wordt wel een 
stier gebruikt die geen zware kalveren geeft. Giel: “Een echte 
pinkenstier op ons bedrijf is op dit moment BAC Opium. Hij is 
gefokt bij Henk Stegeman in Laren en daar ook gebruikt zo-
doende wisten we iets van zijn kalveren. Ze worden hier heel 

makkelijk geboren.” BAC Opium AV87 komt uit de centrale 
opfok en is een zoon van Guernica uit Nationaal Kampioene 
Illusion AV90.
De tweede volwassen stier die in een koppel loopt is de        
driejarige Sultan. Een zoon van Hugo v.Tresor uit een Buffalo-
moeder. Sultan is gefokt bij Jan van Oorspronk in Nijbroek en 
is nog maar recent op het bedrijf aanwezig. Een jonge stier die 
ook nog niet zo lang geleden voor de fokkerij is gekocht is 
Tarzan v.Pion Otti. Deze komt uit de fokkerij van Jan Staal in 
Ruinen. Een stier die opvalt door zijn ontwikkeling. Meestal 
blijven de stieren ongeveer drie jaar en gaan daarna soms naar 
een ander fokbedrijf of worden verkocht aan de Vleesvee        
Integratie Twente, VIT. Zij kunnen prima deze oudere stieren 
afmesten. Vrij recent is Noblesse door de VIT gekocht. Een stier 
met zeer veel maat en een erg goed karakter. ”We hebben hem 
drie jaar gebruikt. Hij gaf vitale kalveren die vlot dronken bij 
de koe,” licht Giel toe. Noblesse is een zoon van Jaque en   
gefokt bij Wim en Manon Rutjes in Spijk. Als jonge stier          
ingeschreven met AV87.
Een andere stier welke naar tevredenheid volop is gebruikt is 
BAC Herve. Een zoon van Aramis uit een goede fokfamilie van 
C. Mintjens in België. Na de opfok- en testperiode in Laren 
werd deze BAC Herve geveild en kwam in handen van Ed en 
Marjan Neerincx in Elst. Een stier die in de veiling opviel door 
zijn kwaliteit en een zeer goed bekken. Deze kenmerken geeft 
hij ook door aan zijn nakomelingen. Na de periode in Elst 

zorgde BAC Herve ook bij Dieker voor dieren met breedte in 
de kruizen en het bleken volgens Giel  goede groeiers te zijn. 
Tot op een leeftijd van 11 jaar heeft de stier nog op een          
volgend bedrijf voor nakomelingen gezorgd.

Huisvesting
In 2014 is de meest recent gebouwde stal uitgebreid. Het is een 
dichte stal met een brede voergang en aan beide kanten ruime 
strohokken met een vlakke vloer. In deze strostal kan ook de 
stier tussen de koeien. Koeien die geen kalf zogen staan in de 
oude stal met ligboxen waar vroeger de melkkoeien werden 
gehuisvest. Een gedeelte van de oude grupstal is geschikt ge-
maakt voor de kalveren. ”De beste investering die we ongeveer 
een jaar geleden hebben gedaan is de aanschaf van camera’s 
in de stal en op het erf,” vertellen Giel en Marinke. Op de 
eerste plaats is het bedoeld voor de kalvende koeien. Niet       
iedere keer vanuit huis naar de stal. ”Mijn vader deed dat altijd 
wel maar voor ons is de camera een uitkomst,” verklaart Giel. 
Alles is terug te zien op de camera en zo kom je toch van alles 
te weet. Het is ons opgevallen dat meerdere koeien staande 
hun kalf ter wereld brengen. Iets wat we eerder nooit hebben 
gezien. De natuur zal dit zo bepaald hebben geeft Giel aan. 
Een kalf blijft niet in het vlies zitten op deze manier. 

Het bedrijf heeft de beschikking over 54ha landbouwgrond. 
Dit is inclusief 20ha met beheersgras en 7,5ha mais. Van de 
percelen met  beheersgras wordt hooi gewonnen. Op deze 
percelen mag wel vaste mest worden uitgereden maar heeft 
een restrictie op de maaidata van het gras. Het hooi wordt 
veelal verkocht naar paardeneigenaren. Verder wordt er stro 
voor stalbedekking aangekocht.

Afzet
Zoals al genoemd heeft de fokkerij geen specifieke interesse 
maar wel erg belangrijk is de afzet van de dieren. De stier-
kalveren gaan nadat ze gespeend zijn als broutard naar de VIT. 
Al het vrouwelijke vee wordt aangehouden en na de tweede 
kalving volgt de eerste selectie voor verdere fokkerij of ze gaan 
in de mesterij. De goede dieren blijven wel langer lopen maar 
koeien die na een periode bij de stier gust blijven worden ook 
gemest. In de praktijk is het zo dat de koeien die in de winkel 
worden vermarkt ongeveer tussen de vijf en zeven jaar oud 
zijn. ”We streven nu naar een slachtgewicht rond de 500kg 
terwijl dat eerder 550kg was,” legt Giel uit. Dit is voor eigen 
verkoop in de winkel het mooiste. Vandaar dat er iets meer 
bespiering in de dieren wordt gefokt en de hoogtemaat minder 
belangrijk is. Alle koeien die niet voor de winkel zijn bestemd 
gaan ook naar de VIT. ”Voor ons is dat een geweldig bedrijf en 
we doen er al heel lang naar tevredenheid zaken mee. Voor 
alle dieren is er een oplossing bij deze afnemer.”
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Giel Dieker en Marinke Kuipers

Fokkerij volledig afgestemd op de winkel
Tekst Fredie van Dijk, Foto’s Theo Janssen 

Al sinds 1990 zijn er Blonde d’Aquitaines op 
het bedrijf van de familie Dieker in het         
Gelderse Terborg. Eerst nog naast de MRIJ 
melkkoeien maar sinds 1995 bestaat de      
veestapel volledig uit Blondes. Jaarlijks       
worden er ongeveer 100 kalveren geboren en 
op dit moment zijn er in totaal 220 dieren op 
Vleesboerderij Dieker. Nadat het bedrijf       
geheel was overgegaan van vader op zoon 
kwam in 2013 de volledige bedrijfsvoering in 
handen van Giel Dieker (49) en partner        
Marinke Kuipers (42). Inmiddels zijn ook    
beide kinderen dochter Benthe (16) en zoon 
Nout (13) regelmatig bij de koeien te vinden.
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”Terugkijkend was het 
een goede keuze 

om voor de Blonde 
d’Aquitaine te kiezen”

BAC Opium Tarzan
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De mooie eigenschap van de Blonde d’Aquitaine vindt Giel 
Dieker is dat een koe van bijvoorbeeld 11 jaar in vleeskwaliteit 
net zo goed is als een jonge koe van zeven jaar. Op voor-
waarde dat ze goed gemest is. Dat wil zeggen van gebruiks-
conditie naar afmesten en dan groeien ze snel. ”Mijn ervaring 
is dat een dier wel uitgegroeid moet zijn in karkas om snel 
vlees aan te zetten.”

Aan het voer wordt veel aandacht besteed. De graskuil en de 
maiskuil worden onderzocht op de gehaltes. Dieker: ”Het is 
belangrijk dat de jonge dieren tot twee jaar voldoende eiwit 
kunnen halen uit het kuilvoer.” Mineralen worden ook aan de 
koeien verstrekt en na het afkalven wordt mais en brok gege-
ven. Dit geeft meer kans op een snelle dracht vinden we. Het 
bijzondere is dat we in het verleden een periode hebben gehad 
dat van de 10 kalvingen er acht een slag in de dracht hadden. 
In die periode bleek het kali gehalte in de graskuil veel te hoog. 
Volgens de veearts kon dat de oorzaak zijn van het probleem.
De koeien die afgemest worden krijgen een speciaal rantsoen 
hetgeen bestaat uit strukamix (granen), mestbrok en mais. ”In 
het verleden voerden we een ander krachtvoer naast de mais 
maar dat gaf nogal eens pensverzuring. De speciale strukamix 
wordt geleverd door Kamphuis mengvoeders uit Neede en het 
bevalt ons erg goed.”

”De verkoop zit 
nog steeds in een 

stijgende lijn.”
Bente is vaak bij de 
koeien te vinden
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 VOOR ONZE MESTERS ZOEKEN WIJ:
 • LUXE BLONDE STIERTJES (ZOWEL ZUIGERS ALS AFGEWEND)
 • MAGERE BLONDE KOEIEN
 • OUDERE BLONDE (DEK)STIEREN VOOR DE MESTERIJ

 VOOR DE FOKKERIJ ZOEKEN WIJ
 • GEHELE BLONDE VEESTAPELS
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Winkel
In 2000 is er gestopt met de verkoop van vleespakketten van 
vers vlees. In de winkel aan huis is toen begonnen om in klein-
verpakking vanuit de vriezer het vlees aan te bieden. Alleen op 
bestelling kan men ook nu nog vers vlees kopen. Marinke heeft 
er nagenoeg een dagtaak aan om de klanten te voorzien in de 
winkel. Het slachten gebeurt bij Heinen in Zelhem en daar 
wordt ook het complete versnijden van het vlees verzorgd. De 
familie Dieker zorgt zelf bij slachterij Heinen voor het in-    
pakken van de porties. Het vlees wordt daarna thuis op de 
boerderij in de vriescel opgeslagen. Naast de huisverkoop  
worden er ook nog enkele andere verkooppunten in de regio 
beleverd door Vleesboerderij Dieker. Marinke: ”We bieden in 
de winkel ook varkens- en kippenvlees aan ook uit de regio.    
Je ziet toch dat sommige klanten ook dat op prijsstellen en zij 
hoeven dan niet naar een andere zaak om dit te kunnen         
kopen.”

Rond de feestdagen zijn het de gourmetschotels en in de       
zomer het barbecuevlees dat erg populair is. ”De verkoop zit 
buiten verwachting om nog steeds in een stijgende lijn.         
Jaarlijks worden er ondertussen 18 koeien afgezet in de winkel 
en afgelopen jaar hebben we dan ook weer 10% meer              
verkocht,” vertellen Giel en Marinke met gepaste trots. De    
corona-periode heeft de bekendheid van Vleesboerderij       
Dieker zeker vergroot. ”Je merkt ook dat onze klanten steeds 
meer het verhaal achter het stukje vlees willen weten.”

Inmiddels wordt er gewerkt aan vernieuwing en uitbreiding 
van de winkel. Het is een belangrijke bron van inkomsten voor 
het bedrijf. In maart start de verbouwing naar een zaak met een 
meer professionele uitstraling zodat de klant nog beter ont-
vangen kan worden voor de aankoop van het superieure    
Blonde d’Aquitaine vlees!

www.vleesboerderijdieker.nl

Goede dieren blijven langer op het bedrijf

Met natuurlijke dekking zijn de koeien op tijd weer drachtig

In de strostal kan de stier tussen de koeien

Er worden ook andere verkooppunten in de regio beleverd


